
 
7. maj 2015 

 

I medfør af Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed stille følgende § 37 spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Hvornår vil den lov som dannede grundlaget (UKA2013) for afgifts pålæg på hele frosne 

hellefisk der blot sendes ud af landet, blive fremlagt?  

(Inatsisartut medlem Jens Immanuelsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Det forekommer, at hellefisk sendes ud af landet uden nogen forarbejdning, hvorfor jeg gerne vil 

vide, hvad årsagen er til, at mit forslag som allerede er godkendt, om at udnytte vort lands 

ressourcer bedre, er blevet så forsinket. På UKA2013 vedtog et flertal forslaget, der havde følgende 

ordlyd: 

“Forslag til Inatsisartutbeslutning, om at Naalakkersuisut pålægges til FM14 at fremsætte et 

lovforslag om, at afgiftsbelægge hellefisk, der er fisket ved kystnært fiskeri og som ikke er 

forarbejdet med metoden „Japan cut“. 

I forbindelse med Inatsisartuts efterårssamling 2014, blev der fremsat forslag, der skulle danne 

grundlag for en ikrafttræden af loven, samtidig blev der udskrevet valg i efteråret 2014, hvorfor 

forslaget ikke blev fremlagt. På dette grundlag, fremsætter jeg derfor mit spørgsmål, idet jeg mener, 

at det er på høje tide, at vi får nogle indtægter i disse økonomisk vanskelig tid. 

 

Jeg ønsker at mit spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage.  


